
مقابلپيامرهبريسکوتکردهاند
دارنده مدال برنز کش��تي جهان از سکوت مس��ئولان سياست خارجي در 
خصوص محروميت احتمالي کشتي ايران به دليل اعمال نفوذ صهيونيست ها 
انتقاد کرد. حسين نوري ديروز به خبرگزاري مهر گفت: »برخي از کشورها 
به ويژه روس ها با دادن کش��تي گير به اين رژيم غاصب درصدد ضربه زدن 
به کشتي ايران هستند. پيش از اين رژيم اشغالگر قدس حداکثر با دو، سه 
کشتي گير در مسابقات حاضر مي شد، اما آنها امسال در مسابقات قهرماني 
نوجوانان اروپا که ارديبهش��ت ماه در کش��ور مقدونيه برگزار ش��د با شش 
کشتي گير در رشته کشتي آزاد و شش کشتي گير نيز در رشته کشتي فرنگي 
شرکت کردند  اينها همه نشان دهنده اين است که براي کشتي ايران برنامه 
دارند. متأسفانه به رغم دستور رهبري براي رايزني هاي ديپلماتيک برابر اين 

مسئله، موضع وزارت امور خارجه فقط و فقط سکوت بود.«

درخششپينگپنگبازانمعلولدرجاکارتا
در دومين روز از رقابت هاي تنيس  روي ميز معلولان در جاکارتاي اندونزي، 
تيم ملي تنيس روي ميز معلولان ايران به يک مدال طلا و يک نقره دست 
يافت. در اين رقابت ها مهران وصلتي در ديدار فينال برابر حريفي از سنگاپور 
به برتري رسيد و نخستين مدال طلاي تيم ملي معلولان کشورمان را به 
خود اختصاص داد. ناصر دهقان پور ديگر فيناليست ايران در فينال انفرادي 
کلاس ۹ مدال نقره کسب کرد. پيش از اين نمايندگان کشورمان به دو مدال 

برنز دست پيدا کرده بودند. 

 مان�دن ي�ا رفتن 
دنيا حيدري
    گزارش

کرش يک بار ديگر 
به مهم ترين مسئله 
تيم ملي و فدراسيون تبديل شده، آن هم در حالي 
که تيم ملي اميدوار است اين بار در جام ملت هاي 
آس�يا به حس�رت هاي دور و درازش پايان دهد. 
هفت سال از حضور کرش در ايران مي گذرد و تقريباً 
هيچ سالي نبوده که بحث جدايي او از نيمکت تيم 
ملي مطرح نشود و تمديد قراردادش با فدراسيون 
شفاف و واضح باش��د و هر بار اين مسئله با کش و 
قوس ها و احتمالات فراوان همراه بوده، مسئله اي 
که يک بار ديگر بعد از جام جهاني سر زبان ها افتاده 
است.  قرار بر قطع همکاري بود و کرش چمدانش را 
برداشته بود که بعد از جام جهاني راهي خانه شود. 
فدراسيون هم با اين مسئله کاملًا موافق بود، اين 
را مي شد به خوبي از رفتار و س��کوت تاج در برابر 
مصاحبه هاي س��رمربي تيم ملي که صراحتاً بوي 
خداحافظي مي داد، دريافت. بعد از بازي هاي ايران 
در روسيه اما همه چيز تغيير کرد و فدراسيون يک بار 
ديگر نشان داد که مشتاق ادامه همکاري با کرش 
است. سرمربي تيم ملي هم بي ميل نبود، هرچند که 
در مقابل اين تغيير رويه فدراسيون سکوت نکرد و 
عنوان کرد که کاملاً مشخص بود ادامه همکاري با 
او منوط به عملکرد تيم ملي در جام جهاني است. با 
اين حال دست رد به سينه تاج نزد و پرواضح بود که 

يک بار ديگر با تاج توافق خواهد کرد. 
   ادعاي رويترز

تاج در بدو ورود تيم ملي به ايران گفت که بهترين 
کار ما تمديد قرارداد با کرش بود و به اين ش��کل 
س��عي کرد تا خيال همه را از ادامه همکاري مرد 
پرتغالي با تيم ملي راحت کن��د. حال آنکه کرش 
در صحبت هاي��ش صراحتاً گفته ب��ود که تنها در 
صورت اجرا شدن خواسته هايش که مهم ترين آن 
ايستادگي فدراسيون برابر مخالفانش بود، توافق 
مي کند، مسئله اي که نشان از عدم امضاي مجدد 

قرارداد او با فدراسيون داشت. 
در حالي که تمديد قرارداد کرش مهم ترين مسئله 
مبهم اين روزهاي فوتبال ايران است، خبرگزاري 
رويترز مدعي شد، که توافقي بين کرش و فدراسيون 
فوتبال ايران حاصل نش��ده است: »صحبت هاي 
زيادي درباره تمديد قرارداد کرش با تيم ملي ايران 
به ميان آمده، اما به نظر مي رسد هنوز هيچ توافقي 
براي ادامه حضور اين مربي در ايران صورت نگرفته 
است. البته فدراسيون فوتبال ايران تلاش هايي را 
براي توافق انجام داده، ولي با توجه به نيازهاي اوليه 
براي حضور موفق در جام ملت هاي آس��يا، فاصله 
زيادي تا توافق وجود دارد و با وجود اينکه تاج بعد از 
بازگشت تيم ملي ايران از روسيه تأکيد کرده بود که 
قرارداد کرش تمديد شده و او تا جام ملت هاي آسيا 
سرمربي ايران است، اما يکي از نزديکان سرمربي 

ايران تمديد قرارداد او را رد کرده و گفته که قرارداد 
اين مربي مرداد ماه به پايان مي رس��د و او در حال 

بررسي ديگر پيشنهاداتش است.«
رويترز همچنين با اش��اره به محبوبيت کرش در 
ايران با نقل قول حرف ه��اي تاج »ق��رارداد بعداً 
مورد بحث و تبادل نظر قرار مي گيرد، اما کرش تا 
جام ملت هاي ۲۰۱۹ همچن��ان هدايت تيم ملي 
ما را برعهده خواهد داشت. نتايج تيم ملي در جام 
جهاني نشان مي دهد که ما در مسير درستي قرار 
داريم و حض��ور 7 هزار هوادار در ف��رودگاه آن هم 
ساعت چهار صبح بدان معناس��ت که اولويت اول 
اين هواداران تيم ملي اس��ت. سال فوتبالي خوبي 
داشتيم و جام ملت ها پيش روي ماست. بر اساس 
مذاکرات من با کرش و همچني��ن با توجه به جو 
موجود مي توانيم جام ملت ها را فتح کنيم«، از علاقه 
فدراسيون ايران به تمديد اين قرارداد مي نويسد، اما 
با وجود اين تأکيد مي کند که چند کشور آفريقايي 
از جمله کامرون، مصر و الجزاير مشتريان اين مربي 

محسوب مي شوند. 
    آفريقايي ها همچنان به دنبال سرمربي ايران

ادعاهاي مطرح شده بار ديگر ش��ايعات زيادي را 
به ميان آورده، به خص��وص در مورد حضور کرش 
روي نيمکت تيم ملي آفريقاي جنوبي که تا زماني 
که امضاي مجدد ق��رارداد کرش ب��ا ايران قطعي 
نشود، نمي توان درباره آن خيلي مطمئن صحبت 

کرد، خصوصاً که اخبار زيادي هم مبني بر جدايي 
س��ي کيو از نيمکت تيم ملي آفريقاي جنوبي به 
گوش مي رسد و مثل همه سال هاي گذشته، کرش 
اصلي ترين گزينه براي جايگزيني عنوان مي شود. 
سايت اليوم ۲4 نيز آورده که کرش نه فقط کانديداي 
هدايت تيم هاي ملي آفريقاي جنوبي، مصر، الجزاير 
است که در صورت رفتن رنار، گزينه مراکشي ها نيز 

به حساب مي آيد. 
اين در حالي است که سايت تايمز آفريقاي جنوبي 
نيز در گزارشي با مرور اتفاقات جام جهاني ۲۰۱8 
روسيه به خبر اخير خبرگزاري رويترز انگليس مبني 
بر قطعي نبودن تمديد قرارداد کرش با فدراسيون 
فوتبال ايران اش��اره کرده و با معرفي آن به  عنوان 
يکي از شوک هاي جام بيست و يکم مدعي شده که 
هنوز اين احتمال وج��ود دارد که اين مرد پرتغالي 
هدايت تيم ملي آفريقاي جنوبي را برعهده بگيرد: 
»  از ايران اخباري منتشر مي شود که مي  تواند توجه 
فدراس��يون فوتبال آفريقاي جنوبي را جلب کند و 
آن قطعي نبودن توافق کرش با فدراسيون فوتبال 
ايران است. کرش اغلب اوقات با فدراسيون فوتبال 
ايران اختلافاتي داشته و اين در حالي است که او به 
 عنوان گزينه محبوب دني جردن، رئيس فدراسيون 
آفريق��اي جنوبي براي هدايت تيم ملي ش��ناخته 
مي ش��ود، به خصوص که کرش سابقه هدايت اين 

تيم را هم دارد.« 

ارزدولتيهزينهسوءمديريتفوتباليهانشود
 در روزهايي که شفاف سازي درباره شرکت هاي دريافت کننده ارز دولتي 
بالا گرفته، خبر مي رسد که فوتبالي ها هم براي اينکه از قافله عقب نمانند 
در نامه نگاري با بانک مرکزي خواستار اختصاص ارز دولتي شده اند. يکي 
از اين باشگاه ها، پرسپوليس اس��ت که گويا براي پرداخت جريمه فيفا که 
با سوءمديريت مديران قبلي اين تيم چند برابر ش��ده، خواهان ارز دولتي 
است تا بار ديگر اين باشگاه گرفتار محروميت و کسر امتياز نشود. يکي از 
خبرگزاري ها ديروز در خبري رپرتاژگونه مدعي شده بانک مرکزي در اين 
رابطه هنوز پاسخي به پرسپوليسي ها نداده و مشخص نيست ارز دولتي به 
اين باشگاه تعلق مي گيرد يا نه. البته قابل پيش بيني است که استقلالي ها هم 
که اين روزها براي پرداخت مطالبات جباروف و تمديد قرارداد با تيام به دلار 
احتياج دارند از وزارت ورزش و بانک مرکزي بخواهند تا به اين باشگاه هم 
ارز دولتي بدهد.  در اينکه فوتبال از ورزش فراتر رفته و تبديل به يک پديده 
اجتماعي و اقتصادي قدرتمند شده شکي نيست. اين ورزش توانسته با توجه 
به سطح محبوبيت و همچنين پولسازي که در جهان دارد خودش را از ديگر 
رشته هاي ورزشي جدا کند.   شور و شعفي که پس از بازي هاي ايران در جام 
جهاني در خيابان ها  رخ داد، بيانگر ضريب نفوذ بالا و محبوبيت اين رشته در 

ايران مانند تمام دنياست. 
 بديهي اس��ت س��رمايه گذاري و توجه به اين ورزش که تا اين اندازه باعث 
نشاط، شادي و همبستگي اجتماعي مي شود بايد نسبت به بقيه رشته ها 
بيشتر باشد. رويه اي که بين متوليان ورزش وجود دارد هم بيانگر اين توجه 
فوق ويژه است و پاداش 6۰۰ هزار دلاري تنها براي يک برد در جام جهاني از 
سوي وزارت ورزش نشان مي دهد که مسئولان هم براي فوتبال امتيازهاي 
ويژه اي قائلند.  با يک ضرب و تقسيم س��اده به خوبي مي توان دريافت که 
پاداش يک فوتباليست تنها به خاطر يک پيروزي، حتي از پاداش ورزشکاري 

که طلاي المپيک را مي گيرد بيشتر است. 
به رغم اين توجه وي��ژه که در برخي مواقع به ص��ورت افراط گونه اي انجام 
مي شود، اما پرداخت هزينه سوءمديريت مديران باشگاه هاي فوتبال آن هم 
از جيب بيت المال و ارز دولتي را نمي توان با اشاره به محبوبيت فوتبال توجيه 
کرد. بديهي است در روزهاي سخت اقتصادي کشور، به قدري اولويت هاي 
مهم تر و ارجح تري وجود دارد که فوتبال و پرداخت جريمه هايي که نتيجه 
بي کفايتي و اهمال مديران باشگاه هاست، در رده آخر اين ليست هم قرار 
نمي گيرد.  با توجه به منابع ارزي کشور شايسته اس��ت که ارز موجود در 
راستاي تأمين نيازهاي مردم کشورمان هزينه شود، امري که اگر با نظارت 
همراه شود، مي تواند تأثير زيادي بر زندگي روزمره مردم داشته باشد تا اينکه 
اين ارز دولتي بخواهد به فوتبال تعلق بگيرد و مديران باشگاه ها آن را صرف 
پرداخت جريمه هايي بکنند که نتيجه سوءمديريت هاي سابق بوده و اين 
بسيار غيرمنصفانه است که هزينه اين اهمال کاري ها از بيت المال و ارز دولتي 
پرداخت شود.  عدم تخصيص ارز دولتي براي پرداخت جريمه هاي باشگاه ها 
ممکن است با محروميت و کسر امتياز همراه شود. بنابراين بهتر است از اين 
مجازات استقبال کرد تا شايد درسي براي متوليان ورزشي باشد که با مديران 
متخلف برخورد نمي کنند و اجازه مي دهند که بيت المال حراج مديراني شود 

که چنين هزينه هاي سنگيني را به فوتبال ايران تحميل مي کنند. 
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سعید احمديان

کرشتمديدکرد،کرشتمديدنکرد!
ادعاهاي متناقض درباره آينده نيمکت تيم ملي فوتبال ايران

»اميد«هابااميددرراهجاکارتا
  دور جديد تمرينات تيم فوتبال اميد کشورمان که قرار است در بازي هاي 
آسيايي جاکارتا شرکت کند و در ادامه طلسم نرفتن به المپيک را بشکند، 
چند روزي است زير نظر زلاتکو کرانچار در کمپ تيم هاي ملي در تهران 
آغاز شده است. البته در روزهاي گذش��ته دغدغه بازيکن ندادن برخي 
از باشگاه ها به تيم اميد دوباره ش��دت گرفته بود، دغدغه اي که به نظر 
مي رسد با تعامل تيم ها  و اضافه ش��دن ملي پوشان اميد غايب در حال 
برطرف شدن است تا اميدهاي کشورمان با تمام قوا براي درخشش در 

آسيايي جاکارتا و رزرو بليت المپيک توکيو آماده شوند.

مسئولان اهميتي به رشته هاي غيرفوتبالي نمي دهند
بسکتبالمليدرسونا!

پيروزي شيرين آسمانخراش ها مقابل قزاقستان در گرماي شديد و غيرقابل 
تحمل تالار بسکتبال آزادي گم شد. همه کساني که براي تماشاي اين ديدار 
عصر دوشنبه خود را به آزادي رسانده بودند از هواي بد سالن شوکه شدند. از 
آنجا که اين بازي يکي از ديدارهاي انتخابي جام جهاني ۲۰۱۹ بود هيچ کس 
انتظار چنين ميزباني را از کشورمان نداشت، حتي سرمربي تيم ملي که 
به رغم درخشش شاگردانش به شدت از بي توجهي مسئولان ارشد ورزش 
انتقاد کرد. اين در حالي بود که جاي خالي وزير ورزش و جوانان در سالن 
برگزاري بازي به شدت احساس مي شد. همچنين بدقولي صداوسيما در 
پخش مستقيم بازي نيز بي تفاوتي به ورزش دانشگاهي و مدال آور بسکتبال 

را به اوج خود رساند. 
   همه فداي فوتبال

مهران شاهين طبع با توپ پر به کنفرانس خبري پس از آخرين بازي تيم 
ملي در مرحله اول انتخابي جام جهاني آمد و از ديده نشدن بسکتبال گلايه 
کرد. سرمربي تيم ملي معتقد است ورزش ايران فداي فوتبال شده است: 
»وضعيت سالن آزادي بس��يار بد بود. اگر به بسکتبال توجه مي شد اين 
وضعيت پيش نمي آمد. ملي پوشان در زمين نمي توانستند نفس بکشند، اما 
به يک تيمي که در جام جهاني نتوانسته سه پاس گل سالم بدهد و با يک گل 
به خودي و ويدئوچک برنده شده تا اين اندازه توجه مي شود. مشکل اصلي 
ما اين است. در حالي که ما در بازي قبلي در قطر در سالني ۲۰ هزار نفري با 
بهترين امکانات بازي کرديم. توجه احساسي به فوتبال بي عدالتي نسبت به 
ساير رشته هاست. متأسفانه بازي هم پخش مستقيم نشد. وضعيت ما مثل 
مدارس غيرانتفاعي است که هر کسي پول بيشتري بدهد امکانات بهتري 
هم دريافت مي کند.« تيم ملي بسکتبال در مرحله دوم انتخابي جام جهاني 

به مصاف فيليپين، ژاپن و استراليا مي رود. 
   فدراسيون بي تقصير است 

رامين طباطبايي، فدراسيون بسکتبال را در بحث تهويه نامطلوب سالن 
آزادي و پخش نشدن ديدار ايران – قزاقس��تان بي تقصير خواند. رئيس 
فدراسيون بسکتبال در گفت وگو با فارس، شرکت توسعه را مقصر گرماي 
سالن آزادي دانست: »متأسفانه گرماي سالن خيلي زياد بود و همه را تحت 
فش��ار قرار داد. در حال حاضر تنها يک س��وم موتورهاي تهويه سالن کار 
مي کنند. ما اين موضوع را به شرکت توسعه و تجهيز اعلام کرده بوديم  و 
حتي گفته بوديم خودمان مي خواهيم آن را تعمير کنيم، ولي آنها گفتند 
شما مستأجريد و نمي توانيد اين کار را انجام دهيد. چندين بار هم اعلام 
کرديم وقتي جمعيت زيادي به سالن مي آيد، وضعيت بدتر مي شود و بايد 
اين مسئله برطرف شود. آنها هم کار کارشناسي کرده بودند، اما به اين بازي 
نرسيدند. شرمنده هواداراني شديم که براي حمايت از تيم ملي به سالن 
آمده بودند، اما حقيقتاً اين موضوع دست فدراسيون نبود. تمام موتورخانه 
پنج سالن در يکجا قرار دارد و بايد تقويت شود. خود ما هم نگران اين موضوع 
بوديم، اما خوشبختانه برد شيرين تيم ملي يک مقدار از اين ناراحتي کم 
کرد.« طباطبايي در خصوص عدم پخش زنده بازي نيز تقصير را به گردن 
صداوسيما انداخت: »هماهنگي ها از قبل صورت گرفته بود، حتي فدراسيون 
جهاني با صداوسيما هم قرارداد دارد. وقتي بازي با قطر را پخش مستقيم 
کردند بر اين مبنا بوديم که اين مسابقه هم پخش مي شود، اما روز مسابقه 
صحبت هايي شد که نمي خواهند پخش کنند و ظاهراً قرار بود به خاطر 
بازي هاي جام جهاني آگهي ها پخش شود. ما تا جايي که مي توانستيم فشار 

آورديم، اما فايده اي نداشت.«

اعلامگزينههایپرچمداریدرآسيايیجاکارتا
سه کانديداي پرچمداري کاروان ايران در بازي هاي آسيايي ۲۰۱8 مشخص 
شدند. هيئت اجرايي کميته ملي المپيک در جلسه روز شنبه هفته آينده 
پرچمدار کاروان ايران را انتخاب مي کند. بعد از بررسي هاي صورت گرفته  
احسان حدادي )قهرمان پرتاب ديسک(، الهه احمدي )قهرمان تيراندازي( 
و کيميا عليزاده )قهرمان تکواندو(، س��ه ورزش��کاري هستند که شانس 
پرچمداري دارند. قرار گرفتن دو ورزش��کار زن در ميان سه گزينه نهايي 
نشان مي دهد که هيئت اجرايي علاقه بيشتري دارد تا براي اولين بار يک 
زن پرچمدار کاروان ايران در بازي هاي آسيايي باشد. البته احسان حدادي 
که سه طلاي بازي هاي آسيايي را کسب کرده و در اين دوره به دنبال کسب 
چهارمين طلاي خود است از شانس خوبي برخوردار است. همچنين کيميا 
عليزاده که در المپيک ريو اولين مدال تاريخ ورزش زنان ايران در اين بازي ها 

را کسب کرد نيز شانس زيادي براي پرچمداري دارد. 

شیوا نوروزي

وزارتورزشازبسکتبالحمايتکند
صع��ود مقتدرانه تيم ملي ب��ه مرحله دوم 

محمد کسايي پور

 کارشناس بسکتبال

  
مقدماتي جام جهاني اتف��اق خوبي براي 
بس��کتبال اي��ران ب��ود. گام اول را محکم 
برداشتيم و از اين به بعد بايد به فکر حريفان 
سرسخت دور دوم باشيم. استراليا، فيليپين 
و ژاپن هر س��ه از تيم هاي قدرتمند گروه 
هستند. خوشبختانه آمادگي تيم روز به روز 
بيشتر مي شود و اميدواريم که آسمانخراش ها 
موفق به صعود به جام جهاني شوند. واقعيت 
اين است که ما در سال هاي اخير يکي از بهترين تيم هاي آسيا بوده و هستيم 
و اين بار نيز انتظار مي رود قدرتمان را دوباره ثابت کنيم. البته کار سختي در 
پيش داريم، چراکه دو تيم ژاپ��ن و فيليپين بازيکنان امريکايي به خدمت 
گرفته اند، سطح بازي استراليا هم که بر کسي پوشيده نيست. با اين حال با 
تداوم روند فعلي و برطرف کردن نواقص باز هم توانايي رويارويي با اين حريفان 
را داريم. به لحاظ فني تيم يکدست و متحد است و بازيکنان ملي پوش از نظر 
فني پتانسيل بالايي دارند. در بحث آمادگي براي مرحله دوم انتخابي جام 
جهاني و به طور کلي هر تورنمنت مهمي انجام بازي هاي تدارکاتي فاکتوري 
ضروري محسوب مي شود. براي موفقيت تيم ملي بايد قبل از شروع مرحله 
دوم چند بازي دوستانه باکيفيت تدارک ديد تا هماهنگي تيم ملي بيشتر و 
بيشتر شود. به همين خاطر وزارت ورزش بايد بيش از قبل از تيم ملي حمايت 
کند و تدارکات لازم را در نظر بگيرد. متأسفانه با بالا رفتن قيمت ارز، اعزام 
تيم ها به اردوهاي خارجي با محدوديت هاي بيشتري مواجه شده   و اين در 
حالي است که تيم ملي بازي هاي آسيايي را نيز در پيش دارد. در جاکارتا تمام 
تيم هاي آسيايي با آمادگي کامل حضور پيدا مي کنند و مدعيان به فکر کسب 
مدال طلا هستند. در چند دوره گذشته تيم ملي کشورمان همواره جز چهار 
تيم برتر اين بازي ها بوده و بدون ش��ک در اين دوره نيز يکي از شانس هاي 
قهرماني به شمار مي رود. تيم مهران شاهين طبع اين شانس را دارد که سکوي 

اول آسيا را در جاکارتا فتح کند. 

تنهابازماندهاماباتمارض!
مسي رفته، رونالدو هم به دنبالش، آلمان بزرگ حذف 

فريدون حسن
شده، اسپانيا با لشکري از نامداران خداحافظي کرده        چهره

و حالا در آستانه يک چهارم نهايي، جام جهاني مانده 
و نيمار جونيور، بازيکني که البته کم هم حاشيه ندارد. او اين روزها خوب گل مي زند و 
براي برزيل خوب تلاش مي کند، اما تا دلتان بخواهد هم تمارض دارد.  يک جورهايي 
صداي همه را درآورده، اما برزيل را تا اينجا سرپا نگه داشته، آن هم در سونامي حذف 
بزرگان و ستاره ها از جام جهاني ۲۰۱8 روسيه. حالا فرصت در اختيار او و برزيل است، 

برزيل براي جبران جام جهاني گذشته و نيمار براي خارج 
شدن از زير سايه س��نگين رونالدو و مسي. يک جام 
جهاني مانده و يک نيمار، هرچند که گريزمان و سوارز 
هم هنوز هستند، اما نگاه جهان فوتبال به نيمار است، 
حتي اگر واقعاً آن شکوه و هارموني مسي و رونالدو را 
نداشته باشد، ولي به هر حال نيمار است و در لباس 

طلايي برزيل. رهبر سمفوني برزيل تنها 
بازمانده س��تاره هايي است که تصور 

مي شد در آس��مان روسيه ۲۰۱8 
بدرخشند و حالا اوست که بايد 
اين ارکستر را به گونه اي رهبري 
کند که اينقدر خوب بنوازد که 

از پ��س بلژي��ک و يکي از 
تيم هاي فرانسه يا اروگوئه 
بربيايد و راهي فينال شود. 
آيا نيمار ب��ه نيمه نهايي 

مي رسد؟! اين سؤالي است 
که خيلي ها مي خواهند پاسخ آن 

مثبت باشد، ولي حداقل تا جمعه 
بايد منتظر ماند.

برزيلباتيتهبرزيلشده
وقت�ي تيت�ه تي�م از ه�م 

گسيخته دونگاه را تحويل        بازتاب
گرفت همه بر اين باور بودند که برزيل متلاش�ي شده 
سال هاي سال براي دوباره برزيل شدن کار دارد، اما 
پيرم�رد بابرنامه  تر از آن�ي بود که تصور مي ش�د.

برزيل عصر دوشنبه مکزيک را ۲ بر صفر برد تا تيته 
بيستمين پيروزي خود را با طلايي پوشان محبوب 
دنياي فوتبال جش��ن بگيرد. ۲۰ پي��روزي از ۲5 
مسابقه با 54 گل زده که ۱8 تاي آن با کلين شيت 
همراه بوده و اين يعني اينکه تيته تيمي را روانه جام 
جهاني کرده که هم خوب گل مي زند و هم خوب دفاع 
مي کند و اين دومي مي تواند برگ برنده سلسائو براي فتح 
جام جهاني باشد. تيم از هم گيس��خته دونگاه حالا شانس 

اول قهرماني جام جهاني است، چون تيته برخلاف دونگاه 
خوب مي دانس��ت که براي برنده شدن فقط گل زدن کافي 
نيست. حالا برزيل و تيته در برابر بلژيک قرار مي گيرند، تيمي 
شايد متفاوت تر از تمام ۲5 رقيب گذشته،  مدت هاست که از 
آخرين باخت آنها مي گذرد، اما  بلژيک با ستاره هاي مدرنش 
مي خواهد روند تيته را متوقف کند. بيس��ت و يکمين برد 
سلسائو يعني رسيدن به نيمه نهايي و تيته مي تواند تبديل 
به مرد افسانه اي برزيلي ها شود درس��ت مثل ماريو زاگالو، 
مثل کارلوس آلبرتو و حتي اسکولاري. پيرمرد تا اينجاي کار 
خيلي خوب جلو آمده و تا اينجا عالي بوده، ولي مردم برزيل 
را جز بالا رفتن جام توسط کاپيتانشان چيز ديگري راضي 
نمي کند. بنابراين او بايد رکوردشکن باقي بماند، حتي اگر 

حريفش بلژيک باشد.

 ژاپ��ن نماين��ده 
حامد قهرماني
    جام جهانی

شايسته اي براي 
آسيا بود، هرچند 
که نوع صعودش به مرحله يک هشتم جام جهاني 
چنگي به دل نمي زد، اما بازي شجاعانه و رو به 
جلوي آنها   برابر يک��ي از بهترين تيم هاي اروپا 

يعني بلژيک تحسين همگان را در پي داشت.
س��امورايي ها وداعي باش��کوه با ج��ام جهاني 
داش��تند. آنها يکي از مدعي��ان اصلي قهرماني 
را با چالش��ي جدي روبه رو کردن��د، ۲ بر صفر 
پيش افتادند و شايد اگر کمي باتجربه تر بودند 

و ش��خصيت برنده ش��دن خود را بيش��تر باور 
مي کردند، الان به جاي بلژيک حريف برزيل در 

يک چهارم نهايي بودند.
ژاپن درس��ت زماني ب��ازي را باخ��ت که تصور 
مي کرد برده و به بلژيک اين فرصت را داد تا خود 

را پيدا کند. اين نقطه ضعف چشم بادامي ها بود 
که به خداحافظي آنها با ج��ام جهاني انجاميد. 
بلژيک هم نشان داد که تيم بزرگي است، تيمي 
که بازي باخته ۲ بر صفر مقابل حريف پرتلاشي 
چون ژاپن را 3 بر ۲ به نفع خود تمام کرد، قطعاً 

شايسته احترام و حتي قهرماني است، اما تمام 
اين مسائل چيزي از ارزش هاي نماينده خوب 

آسيا کم نمي کند.
سامورايي هاي س��ختکوش با روس��يه ۲۰۱8 
وداع کردن��د، اما خاط��ره بازي جس��ورانه آنها 
با بلژيک در کن��ار تمام خاط��رات خوبي که از 
نوع برخ��ورد بازيکنان و تماش��اگران اين تيم 
در ذهن علاقه من��دان به فوتبال باق��ي ماند تا 
مدت ها پاک نشدني اس��ت، وقتي بازيکنان به 
خاطر شکس��ت عذرخواهي کردند و زماني که 
هواداران چشم بادامي  بعد از هر بازي ورزشگاه 

را تميز کردند.
تاريخ ج��ام جهان��ي ژاپ��ن ۲۰۱8 را فراموش 
نمي کند و فوتب��ال جهان به احت��رام اين تيم 
خوب از جا بلند مي ش��ود، دست تکان مي دهد 

که »خداحافظ سامورايي ها«. 

خداحافظ
سامورايي

بانویپيرخواستگارجديدرونالدو!
در بحبوحه جام جهاني و تمرکز رونالدو روي تيم ملي پرتغال کمتر رسانه اي 
بحث جدايي او از رئال و گزينه هاي احتمالي انتقالش را مطرح مي کرد، اما حالا 
همه چيز مهياست تا رونالدو بار ديگر به تيتر يک رسانه ها تبدل شود. کمتر 
کسي تصور مي کرد که يک تيم  ايتاليايي هم بتواند براي جذب رونالدو قدم 
پيش بگذارد، اما توتواسپورت دو روز پيش اين ادعا را مطرح کرد که يوونتوس 
از منابع مالي لازم براي جذب رونالدو برخوردار است و حالا در کنار يونايتد 
و پي اس جي، جدي ترين تيم هاي خواهان فوق س��تاره پرتغالي هس��تند. 
توتواسپورت نوشته که يوونتوس  ملقب به بانوی پير قصد دارد 3۰ ميليون يورو 
در سال به رونالدو دستمزد بدهد که 5 ميليون يورو بيشتر از مبلغ پيشنهادي 
رئالي هاست. آبولا نشريه پرتغالي، حتي پا را فراتر گذاشته و ادعا کرده که رونالدو 

با يوونتوس در حال مذاکره است و تصميم قطعي خود   را گرفته است. 


